

## **Wild Game Awards**

### **General Rules**

- **VIP Registration Requirement:** Only individuals with a VIP card can register harvested game or fish.
  - **Tag Verification:** Please upload a picture of the tag for validation of harvest year.
    - For all submission, the person that harvested the animal can submit their picture but must also upload a picture of the tag or Status Card. \*doesn't need to match VIP's name.
  - **Harvest Year:** All entries must have been harvested within the current year.
  - **Licenses and Permits:**
    - Participants must hold valid licenses and permits for the game or fish they are submitting.
    - Entries harvested without proper licensing or permits will be disqualified.
  - **Regulation Compliance:** All participants must strictly follow Ontario's hunting and fishing regulations.
- 

### **Eligibility Rules**

1. **Wildlife Management Unit (WMU):**
    - All big game entries must be harvested in **Ontario** and within a designated Wildlife Management Unit (WMU). (WMU 18B, 19, 21B to 25)
  2. **Fish Management Zones (FMZ):**
    - Fish entries must be caught within **FMZ 3, FMZ 7, or FMZ 8** to qualify for the contest.
- 

## **Big Game Categories**

### **Moose**

1. **Bull Moose - Greatest Spread:**
  - Measurement: The greatest spread is measured between perpendiculars at a right angle to the center line of the skull.
  - Winner: Largest spread takes the award.
2. **Calf Moose:**
  - All registered calf moose entries will be entered into a **raffle draw**.
3. **Cow Moose:**
  - All registered cow moose entries will also be entered into a **raffle draw**.

### **Deer**

- **Biggest Buck:**
  - Measurement: Determined by the width of the outside spread between the main beams and the total number of points.

### **Bear**

- All bear entries will be included in a **raffle draw**.
- 

## Fish Categories

### General Measurement Guidelines

1. **Positioning:** Lay the fish flat on its side with the mouth closed.
2. **Tail Compression:**
  - For soft-tailed fish: Squeeze the tail together for maximum length.
  - For hard-tailed fish: Turn the tail to achieve the maximum length.
3. **Measurement:** Use a ruler or tape to measure from the tip of the snout to the tip of the tail in a straight line, including any ragged-edge pieces.

### Species (Biggest Fish)

- **Walleye**
  - **Pike**
  - **Lake Trout**
  - **Splake**
  - **Brook Trout**
  - **Rainbow Trout**
  - **Bass**
  - **Perch**
- 

### Prize Ceremony

- The **Wild Game Awards Ceremony** will take place in **January** at the **Wild Meat Diner** to celebrate the previous year's harvests.
  - Winners will be announced, and prizes will be distributed at this event.
- 

### Raffle Draws

- For categories such as **Calf Moose**, **Cow Moose**, and **Bear**, raffles will be held to encourage participation and give everyone an equal chance of winning.
-

## **Event Notes**

### **1. Submission Process:**

- All participants must submit their harvests through the designated **Google Form** or via email at **hearstanglershuntersclub@gmail.com**.
- Submissions must include clear and accurate details about the harvest and a high-quality photo of the harvest.

### **2. Photo Guidelines:**

- Participants must consent to their photos being shared on promotional platforms and during the event.
- Photos should be of good quality, clearly showing the harvest according to the measurement guidelines.
- Big Game submission: 1 photo of the person registering the animal with the harvest, 1 photo of the tag, \*for biggest rack only\* 1-2 pictures of measurements.
- Fish Submission: 1 photo of the fish on the measuring board, 1 close up photo of the measurements, 1 photo of the person registering the fish holding the fish.
- More photos, the better.

### **3. Compliance Review:**

- The committee reserves the right to reject any submission that does not follow the rules or fails to meet the required criteria.
- All participants must adhere to Ontario's hunting and fishing regulations. Submissions violating these laws will be disqualified.

### **4. General Reminders:**

- Encourage ethical practices and respect for wildlife.
- Decisions made by the committee are final.

## Prix du Gibier Sauvage

### Règlement Général

**Exigence d'Inscription VIP :** Seules les personnes possédant une carte VIP peuvent enregistrer le gibier ou les poissons récoltés.

**Vérification des Tags :** Veuillez télécharger une photo du tag pour valider l'année de récolte.

Pour toutes les soumissions, la personne ayant récolté l'animal peut soumettre sa photo, mais doit également fournir une photo du tag ou de la carte de statut. *Cela ne doit pas nécessairement correspondre au nom du VIP.*

**Année de Récolte :** Toutes les inscriptions doivent concerter des récoltes effectuées au cours de l'année en cours.

### Licences et Permis :

Les participants doivent détenir des licences et permis valides pour le gibier ou les poissons qu'ils soumettent.

Les récoltes effectuées sans les licences ou permis appropriés seront disqualifiées.

**Respect de la Réglementation :** Tous les participants doivent respecter strictement les règlements de chasse et de pêche de l'Ontario.

---

### Règles d'Éligibilité

#### Unité de Gestion de la Faune (UGF) :

Toutes les inscriptions pour le gros gibier doivent être récoltées en Ontario et dans une Unité de Gestion de la Faune désignée (UGF 18B, 19, 21B à 25).

#### Zones de Gestion des Pêches (ZGP) :

Les poissons doivent être capturés dans les zones ZGP 3, ZGP 7 ou ZGP 8 pour participer au concours.

---

### Catégories de Gros Gibier

#### Orignal

- **Orignal mâle – Plus gros panache :**
  - **Mesure :** Le panache le plus grand est mesuré entre deux perpendiculaires, à angle droit par rapport à la ligne centrale du crâne.
  - **Gagnant :** L'envergure la plus grande remporte le prix.
- **Orignal veau :**
  - Toutes les inscriptions pour les veaux d'orignal seront incluses dans un tirage au sort.
- **Orignal femelle :**
  - Toutes les inscriptions pour les femelles d'orignal seront également incluses dans un tirage au sort.

#### Chevreuil

- **Plus gros cheveruil mâle - Plus gros panache :**
  - **Mesure** : Déterminée par la largeur du panache extérieure entre les bois principaux et le nombre total de pointes.

## Ours

- Toutes les inscriptions pour les ours seront incluses dans un tirage au sort.
- 

## Catégories de Poissons

### Directives Générales pour la Mesure :

- **Positionnement** : Posez le poisson à plat sur le côté, bouche fermée.
- **Compression de la Queue** :
  - Pour les poissons à queue molle : Pressez la queue pour maximiser la longueur.
  - Pour les poissons à queue rigide : Tournez la queue pour obtenir la longueur maximale.
- **Mesure** : Utilisez une règle ou un ruban pour mesurer de la pointe du museau à la pointe de la queue en ligne droite, y compris les bords irréguliers.

### Espèces (Plus Grand Poisson)

- Doré
  - Brochet
  - Truite de lac
  - Truite moulac
  - Truite mouchetée
  - Truite arc-en-ciel
  - Achigan
  - Perchaude
- 

## Cérémonie de Remise des Prix

La cérémonie des Prix du Gibier Sauvage aura lieu en janvier au **Dîner de Viande Sauvage** pour célébrer les récoltes de l'année précédente.

Les gagnants seront annoncés et les prix distribués lors de cet événement.

---

## Tirages au Sort

Pour les catégories telles que l'original veau, l'original femelle et l'ours, des tirages au sort seront organisés pour encourager la participation et donner à chacun une chance égale de gagner.

---

## **Notes sur l'Événement**

### **Processus de Soumission :**

- Tous les participants doivent soumettre leurs récoltes via le formulaire Google désigné ou par email à [hearstanglershuntersclub@gmail.com](mailto:hearstanglershuntersclub@gmail.com).
- Les soumissions doivent inclure des détails clairs et précis sur la récolte ainsi que des photos de haute qualité.

### **Directives pour les Photos :**

- Les participants doivent consentir à ce que leurs photos soient partagées sur des plateformes promotionnelles et lors de l'événement.
- Les photos doivent être de bonne qualité, montrant clairement la récolte selon les directives de mesure.
  - **Gros gibier :** 1 photo de la personne enregistrant l'animal avec la récolte, 1 photo du tag ou carte de statut, *pour les plus gros panaches uniquement*, 1-2 photos des mesures.
  - **Poisson :** 1 photo du poisson sur la planche de mesure, 1 photo rapprochée des mesures, 1 photo de la personne enregistrant le poisson le tenant.
  - Plus il y a de photos, mieux c'est.

### **Examen de Conformité :**

- Le comité se réserve le droit de rejeter toute soumission ne respectant pas les règles ou ne répondant pas aux critères requis.
- Tous les participants doivent se conformer aux règlements de chasse et de pêche de l'Ontario. Les soumissions contrevenant à ces lois seront disqualifiées.

### **Rappels Généraux :**

- Encourager les pratiques éthiques et le respect de la faune.
- Les décisions du comité sont finales.